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Keresztény Gyülekezet! Testvéreim az Úr Jézus Krisztusban! 

A repülőtéren egy nő a beszállásra várva üldögélt, és újságot olvasott. Előtte 

egy repülőtéri büfében vett egy csomag kekszet, hogy majd a repülőn 

elfogyassza. A szeme sarkából meglátta, hogy a mellette ülő férfi egy kekszet 

majszol. Ahogy lenézett, észrevette, hogy a kekszes csomagja meg van bontva, 

és a férfi nyugodtan eszeget belőle. 

A nő nem tudta elhinni, hogy annak a férfinak van képe megenni az ő kekszét. 

Hogy mentse, ami menthető, lassan kinyújtotta kezét a csomag felé, kivett 

egyet, és megette. Csodálkozva látta, hogy a férfi újra meg újra kekszért nyúl, 

és eszi. Egyre jobban bosszankodott, és egy kivételével kivette az összes 

kekszet a csomagból, és megette. 

Ekkor a férfi kinyújtotta a kezét, és elvette az utolsó kekszet. Ám mielőtt 

megette volna, kettétörte, és a felét meghagyta a nőnek. Őt ez annyira 

felháborította, hogy megragadta az üres zacskót a fél keksszel, és 

begyömöszölte a táskájába. 

Akkor vette észre döbbenten, hogy táskájában ott van a megbontatlan kekszes 

csomagja. 

Ítélkezés… Hányszor esünk bele mi is ebbe a hibába úgy, hogy igazából észre 

sem vesszük magunkat!  

Ítélkezni azt jelenti, hogy valakit valamely hibája vagy fogyatkozása alapján 

rossznak ítélni, és erről szívesen beszélni másoknak is. Mások hibáiról, 

gyengeségeiről, botlásairól, fogyatékosságairól sokszor milyen szívesen 

beszélgetünk. De arról, hogy hogyan keletkeztek ezek a sebek, ki ütötte, nem 

tehetnénk e valamit a gyógyulásukért, erről vajmi ritkán esik szó. 



Az ítélkezés pedig az, hogy látom a hibáját, vagy keresem direkt a hibáit, azokat 

számon tartom, és jól megtárgyaljuk valakivel a háta mögött. Ez az ítélkezés. 

Ettől óv minket Isten. 

Néha, amikor másokat ítélünk el vagy támadunk, végül rá kell jönnünk, hogy 

saját magunkat kárhoztatjuk. Jézus ma erről szeretne beszélni velünk. Így 

mondja az igében: „Ne ítéljetek, és nem ítéltettek."  

Volt már olyan, hogy elhamarkodottan ítélkeztél valaki felett? Amikor ezt 

tesszük, ingoványos talajon járunk, és sokszor kényelmetlen helyzetbe 

sodorjuk magunkat.  

Érdemes utána járni mindennek, rákérdezni a dolgokra, figyelmesen hallgatni, 

és feltételezd a legjobbat az emberekről! 

Pál apostol azt mondja egy helyen: „jót mondjatok egymásról, és ne rosszat.” 

Van amikor úgy fordítja a Biblia: „Áldjátok egymást és ne átkozzátok.” Az áldani 

szót, ha a görög szót fordítjuk, az betű szerint azt jelenti: jó mondani. Jót 

mondok a másikról vagy a másiknak, amikor megáldom őt, vagy másnak 

beszélek róla. És mindenkiről lehet valami jót mondani. Mindenkiről lehet 

valami rosszat is, ahhoz nem kell nagy tudomány. 

Kedves Testvérek! 

Ne ítélkezz. Erre bátorít ma minket Isten. Helyette inkább keressünk a 

másikban valami szépet, és azt erősítsük benne. Kérdezzük meg, miben 

lehetünk a segítségére, mi a baja. Ne a másik gyengeségeire fókuszáljunk. Mert 

aki a más szemében meglátja a szálkát, lehet, hogy a saját szemében nem veszi 

észre a gerendát. 

Szabadítson meg Isten az ítélkező lelkülettől! 

Ámen! 


